
Říjen 2023 číslo 10, ročník XXVIII Cena 5 Kč

SDH Údolí u N. Hradů má v technickém vybavení „přírůstek“, a to
v podobě nového zásahového vozu. Podrobněji k tomu na str. 8

Foto a ohlédnutí za srpnovými Údolskými slavnostmi si můžete podrob-
něji přečíst uvnitř NZ

Návštěva myslivců ve „žluté budově“ MŠ N. Hrady. Další info ze školky
se dočtete na str. 10

Foto ze zářijového koncertu dechových hudeb, který se stává v tomto ob-
dobí již tradiční. Ačkoli se plánovaná „promenádní“ varianta koncertu
přesunula do hotelu Máj, rozhodně mu to neubralo nic z hudebního
zážitku i z příjemné atmosféry. Další foto uvnitř NZ

Návraty
Při sestavování tohoto čísla zpravodaje mne napadlo, že bylo září ta-

kovým měsícem „návratů domů“. Přivedlo mne k tomu několik myšle-
nek a postřehů. Například když… Když přijde září a končí léto, vracíme
se všichni po dovolených domů, jsme plni čerstvých zážitků a často po-
rovnáváme to, co jsme viděli jinde s tím, jaké je to u nás doma. Neubrá-
níme se hodnocení a uvědomování si mnoha důležitých hodnot. …
Když se u nás konal koncert dechových hudeb, poznamenala zpěvačka
Budvarky, že ty jihočeské písničky a dechovka prostě patří na ten jiho-
český venkov, že tam jsou doma, je to nedílná součást místní kultury….
Když jsme křtili novou sochu u Viláku, která symbolizuje zemi (či
Zemi), tedy domov pro naši dočasnou existenci, určitě si všichni
v srdci procítili, že péče o ni je naprosto zásadní… Když jsme v září
v Koželužně zahajovali výstavu, která je o „šitých“ obrazech, byla at-
mosféra velmi vlídná a měla v sobě i něco „minulého“. Třeba vzpomín-
ku na babičku, která s jehlou a nití vyšívá monogram na kapesníček,
a tím vypráví svůj příběh.

Je dobré a uklidňující, když se máme kam vrátit… Když se můžeme
vrátit domů, kde je nám dobře, kde je známá písnička, kde je pevná zem
pod nohama. Je velkým štěstím, když jsou domovy bezpečným místem
pro návraty a kéž by to tak bylo na celé Zemi…

Vlídný podzim přeje K. Jarolímková

Foto umělkyně a pedagožky Evy Volfové (vpravo), která své „vyšívané
ilustrace“ představuje na nové výstavě v Galerii Koželužna
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za neobyčejně obyčejným setkáním u vody a na ostrůvku
FOTOOHLÉDNUTÍ

Jedno zářijové čtvrteční odpoledne a „přivítání“ nové dřevěné sochy od Martina Bicana na hrá-
zi rybníka na konci města. Jedno zastavení a hudební vyznání zemi (či Zemi), jež je naším
„velkým domovem“. Bez patosu a obyčejně…

Aktivita je podpořena z NDT
Obec přátelská rodině a seniorům 2023

Ostrůvek rybníka byl dostupný pouze loďkami
(až na jednoho plavce…), na ostrůvku oheň,
zpívání, opékání, koukání do ohně a na západ
slunce…,

A zpět „na pevninu“ opět loďkami, kdy už mě-
síc svítil na pádla…

Kdo jiný by měl symbolicky „pokřtít“ novou sochu, a to vodou ze svých dlaní? Děti. A sochu
jsme pokřtili Zeměnka. Takže nová sousedka Andělky a Vodněnky…
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Zápis z 32. schůze městské rady
ze dne 21.8.2023

Přítomni: členové rady:
Mgr. Vladimír Hokr, starosta města
Jan Kollmann, místostarosta
Ing. Eva Ševčíková, člen rady
Mgr. Michal Jarolímek, člen rady
Ing. Ladislava Bártová, člen rady
s hlasem poradním:
Ing. Vladimír Schusser

Bylo projednáno:
� 1. Kontrola usnesení z 31. jednání rady

města
Rada města bere bez připomínek na vědomí
kontrolu usnesení z 31. jednání rady města.

� 2. Zápis – Finanční komise
Rada města bere na vědomí zápis z jednání
Finanční komise Rady města Nových Hra-
dů konané v období dne 21.08.2023.
(Rada obdržela zápis z jednání Finanční ko-
mise ze dne 21.08.2023 ve věci posouzení a
hodnocení výběrového řízení na akci „Sta-
vební úpravy, přístavba a změna užívání
části stavby Byňov č.p. 110“.)

� 3. Výběrové řízení na akci „Stavební
úpravy, přístavba a změna užívání části
stavby Byňov č.p. 110“
Rada města schvaluje dodavatele společ-
nost STAVBY PL s.r.o., (IČ: 28159551) na
akci: Stavební úpravy, přístavba a změna
užívání části stavby Byňov č.p. 110 a pově-
řuje starostu podpisem smlouvy o dílo.
(Rada obdržela zápis z jednání finanční ko-
mise ve věci posouzení a hodnocení zadáva-
cího řízení na akci Stavební úpravy,
přístavba a změna užívání části stavby By-
ňov č.p. 110. V rámci zadávacího řízení
byly posuzovány nabídky, které podaly spo-
lečnosti STAVBY PL s.r.o., Památky CB
s.r.o. a ARCHEON Stavby s.r.o. Finanční
komise doporučuje radě města podepsat
smlouvu se společností STAVBY PL s.r.o.,
(IČ: 28159551), která podala nejvýhodnější
nabídku s nabídkovou cenou 1.094.902,81
Kč bez DPH.)

Zápis z 33. schůze městské rady
ze dne 28.8.2023

Přítomni: členové rady:
Mgr. Vladimír Hokr, starosta města
Jan Kollmann, místostarosta
Ing. Eva Ševčíková, člen rady
Ing. Ladislava Bártová, člen rady
s hlasem poradním:
Ing. Vladimír Schusser
Omluveni:
Mgr. Michal Jarolímek, člen rady

Bylo projednáno:
� 1. Kontrola usnesení z 32. jednání rady

města
Rada města bere bez připomínek na vědomí
kontrolu usnesení z 32. jednání rady města.
(Rada provedla kontrolu usnesení z 32. jed-
nání rady města a neměla k nim připomínky.)

� 2. Smlouva o věcném břemeni
– „Nové Hrady, K 325/21 – kabel NN“
Rada města schvaluje Smlouvu o zřízení věc-
ného břemene č.: CB-014330078437/001-DVK
se společností EG.D, a.s., Brno, na akci: Nové
Hrady, K 325/21 – kabel NN, za jednorázo-
vou úhradu ve výši 5.200 Kč bez DPH a po-
věřuje starostu podpisem smlouvy.
(Rada obdržela od Geodetické kanceláře – Ing.
Pavel Dvořáček, Tábor návrh smlouvy o věc-
ném břemeni č.: CB-014330078437/001-DVK,
po dokončení stavby: Nové Hrady, K 325/21
– kabel NN.)

� 3. Žádost o koupi/pronájem části
pozemku – KN 2663, k.ú. Byňov
Rada města bere na vědomí žádost o odpro-
dej/pronájem části pozemku parc. č. KN
2663, k. ú. Byňov o výměře cca 25 m2 dle ná-
vrhu a postupuje žádost Osadnímu výboru
Byňov, Jakule, Štiptoň k dalšímu projednání.
(Rada obdržela od pana Mgr. Kryštofa E.,
Trhové Sviny žádost o odkup/pronájem čás-
ti pozemku KN 2663, k.ú. Byňov o výměře
25 m2 v k.ú. Byňov.)

� 4. Žádost o odkup pozemku – KN 524,
k.ú. Obora u Vyšného
Rada města bere na vědomí žádost o odpro-
dej části pozemku KN 524, k.ú. Obora u Vy-
šného o výměře cca 535 m2 dle návrhu a
postupuje žádost Osadnímu výboru Nakoli-
ce, Obora, Vyšné k dalšímu projednání.
(Rada obdržela od pana Jiřího L., Č. Budě-
jovice žádost o odkup části pozemku KN
524, k.ú. Obora u Vyšného o výměře cca
535 m2.)

� 5. Nájemní smlouva – Lesy ČR, s.p.
Rada města schvaluje nájemní smlouvu č.
SML-00064-2023-206 s Lesy České repub-
liky, s.p., a pověřuje starostu jejím podpi-
sem.
(Rada projednala návrh nájemní smlouvy č.
SML-00064-2023-206 od s.p. Lesy České
republiky ve věci pronájmu části pozemku
parc.č. KN 817/4, k.ú. Nové Hrady za úče-
lem dočasného záboru po dobu výstavby a
realizace akce Modernizace silnic III/15618
a III/15616, průtah Nové Hrady.)

� 6. Uvolnění byt – nám. Republiky, č.p. 12
Rada města souhlasí se zveřejněním proná-
jmu nemovité věci – bytu č. 5, čp. 12, Nové
Hrady (2+1 o velikosti 73,90 m2) formou
výběrového řízení I. Rada pověřuje tajemní-
ka MěÚ Nové Hrady zveřejněním na úřední
desce města dle návrhu.
(Rada projednala návrh zveřejnění proná-
jmu nemovité věci – bytu č. 5, čp. 12, Nové
Hrady - formou výběrového řízení I. Jedná
se o pronájem bytu 2+1 o velikosti 73,90 m2.
Minimální nájemné činí 48 Kč/m2/měsíc -
bez záloh na služby.)

� 7. Zápis Osadního výboru Údolí u N.H.
č. 3/2023 a č. 4/2023
Rada města bere na vědomí zápis OV Údolí
č. 3/2023 a 4/2023 a pověřuje starostu dal-
ším jednáním při jednání OV Údolí.
(Rada obdržela od osadního výboru Údolí
zápis č. 3/2023 a 4/2023.)

� 8. Zápis – územní studie ZTV
Jižní město II. etapa
Rada města bere na vědomí informaci
o přípravě územní studie ZTV Jižní město
II. etapa.
(Starosta informoval radu o jednání ve věci
přípravy územní studie ZTV Jižní město
II. etapa (ÚS1). Zpracování územní studie
včetně vodohospodářské části se předpo-
kládá do konce října 2023.)

� 9. Pojistné krytí – rozšíření
Rada města schvaluje navýšení pojistného
plnění s výši pojistného v celkové částce
494.882 Kč/rok dle návrhu.
(Rada projednala návrh změn u pojistných
smluv pro město Nové Hrady dle návrhu.
Změny se týkají navýšení limitů z odpo-
vědnosti a navýšení pojistného z částky
455.801 Kč na 494.882 Kč - nabídka obsa-
huje pojistné včetně příspěvkových organi-
zací města a Služeb Nové Hrady s.r.o.)

� 10. Lékařská pohotovostní služba
Rada města bere na vědomí a souhlasí s vyúč-
továním lékařské pohotovostní služby v Tr-
hových Svinech za I. pololetí roku 2023.
(Rada obdržela od Zdravotního zařízení po-
likliniky města Trhové Sviny vyúčtování
lékařské pohotovostní služby v Trhových
Svinech za I. pololetí 2023. Za první polole-
tí roku 2023 bylo v rámci lékařské pohoto-
vostní služby ošetřeno 78 občanů našeho
města a osad, podíl města na úhradě nákla-
dů tak činí 58.676,- Kč.)

� 11. Stavební řízení
Rada města bere na vědomí probíhající sta-
vební řízení.
(Rada byla starostou informována o probí-
hajícím stavebním řízení a neměla k němu
připomínky.)

� 12. Správní řízení
Rada města bere na vědomí probíhající správ-
ní řízení.
(Rada byla starostou informována o probí-
hajících správních řízeních, ve kterých je
město účastníkem řízení a neměla k nim při-
pomínky.)

� 13. HZS – poděkování SDH Nové Hrady
Rada města bere na vědomí poděkování ře-
ditele Hasičského záchranného sboru Jčk
pro jednotku SDH Nové Hrady.
(Starosta informoval o poděkování ředitele
Hasičského záchranného sboru Jčk ve věci
součinnosti a vynikající spolupráce jed-
notky SDH Nové Hrady při provádění ha-
sebních prací při likvidaci rozsáhlého požáru
recyklační linky pneumatik, k.ú. Borovany.)

� 14. Provozní řád ČEVAK – aktualizace
Rada města bere na vědomí a schvaluje Pro-
vozní řád vodovodu Nové Hrady, Údolí
u Nových Hradů a Provozní řád vodovodu
Byňov dle návrhu.
(Rada projednala aktualizaci provozních
řádů při provozování vodohospodářského
majetku města Nové Hrady (N. Hrady,
Údolí u NH, Byňov), včetně přílohy č. 5
Plán pro zajištění bezpečného zásobování
pitnou vodou (posouzení rizik). Aktualizo-
vané provozní řády předložil provozovatel

INFORMACE Z RADNICE

pokračování na str. 4
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Čevak, a.s., který o drobných úpravách in-
formoval při osobním jednání starostu měs-
ta. V rámci projednání došlo též k dohodě
o zapracování návrhu obnovy do plánu in-
vestic a obnovy. V průběhu září bude též
jednáno o provedení drobných oprav a ob-
nově některých částí technologie v rámci
úpraven vod a ČOV, tyto práce budou reali-
zovány ve spolupráci s TSM NH a provozo-
vatelem.)

ZÁPIS z 5. veřejného zasedání
Zastupitelstva Města Nové Hrady
konaného dne 22. srpna 2023

Přítomni:
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič,
Ing. Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva,
Ing. Pavel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr,
Mgr. Michal Jarolímek, Jan Kollmann,
Martina Kourková, Petr Michale, Bc. Jiří
Plouhar, Ing. Eva Ševčíková,
Ing. František Štangl, Mgr. Jana Tomášková.
Omluveni: Bc. Josef Vochoska.

Celkem bylo přítomno 14 členů.

Zapisovatelka: Bc. Ilona Volfová
– referentka městského úřadu

Pan starosta zahájil zasedání, které se kona-
lo od 18.00 hodin v sále Kulturně-spolkového
domu v Nových Hradech. Bylo přítomno 14 čle-
nů zastupitelstva, tj. nadpoloviční většina, a
zastupitelstvo je usnášeníschopné.

Pan starosta uvedl, že je potřeba schválit
program jednání, který byl zastupitelům za-
slán a navrhl doplnění programu o bod č. 4,
a to: Informace o jednání DIAMO, s.p.

Závěrem se pan starosta dotázal, zda má
někdo další návrh na doplnění bodu do progra-
mu jednání.

Pan starosta nechal hlasovat o programu
jednání.

Návrh programu:
1. Kontrola usnesení
2. Dispozice s majetkem
3. Rozpočtové změny
4. Informace o jednání DIAMO, s.p.
5. Interpelace
6. Diskuse
7. Závěr a usnesení

Hlasování:
Pro 14
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing.
Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing. Pavel
Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Michal
Jarolímek, Jan Kollmann, Martina Kourková,
Petr Michale, Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčí-
ková, Ing. František Štangl, Mgr. Jana Tomáš-
ková.
Proti 0
Zdržel se 0
Pan starosta navrhl složení návrhové komi-

se, a to: Ing. Pavel Hamberger, Ing. Zdeněk
Dorschner, Mgr. Michal Jarolímek.

Návrhová komise byla schválena – 11 hla-
sy. Předsedou komise byl zvolen Ing. Pavel
Hamberger.

Hlasování:
Pro 11
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ladi-
slav Duspiva, Mgr. Vladimír Hokr, Jan Koll-
mann, Martina Kourková, Petr Michale, Bc. Jiří
Plouhar, Ing. Eva Ševčíková, Ing. František
Štangl, Mgr. Jana Tomášková.
Proti 0
Zdržel se 3
Ing. Pavel Hamberger, Ing. Zdeněk Dorschner,
Mgr. Michal Jarolímek.
Dále pan starosta navrhl ověřovatele zápi-

su z 5. jednání zastupitelstva: Ladislav Duspi-
va, Martina Kourková.

Hlasování:
Pro 12
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing.
Zdeněk Dorschner, Ing. Pavel Hamberger, Mgr.
Vladimír Hokr, Mgr. Michal Jarolímek, Jan Ko-
llmann, Petr Michale, Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva
Ševčíková, Ing. František Štangl, Mgr. Jana To-
mášková.
Proti 0
Zdržel se 2
Ladislav Duspiva, Martina Kourková.
Ověřovatelé zápisu byli schváleni dle návr-

hu. –12 hlasy.
Pan starosta konstatoval, že zápis z před-

chozího jednání byl zveřejněn na úřední desce
a webových stránkách města.

� 1. Kontrola usnesení ze 4. zasedání
zastupitelstva ze dne 31.5.2023
Kontrolu usnesení ze 4. jednání zastupitel-

stva přednesl přítomným starosta města Mgr.
Hokr.

Zastupitelstvo města bere na vědomí kon-
trolu usnesení ze 4. zasedání zastupitelstva
města (31.5.2023). – 14 hlasy.

Hlasování:
Pro 14
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing.
Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing.
Pavel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr.
Michal Jarolímek, Jan Kollmann, Martina
Kourková, Petr Michale, Bc. Jiří Plouhar, Ing.
Eva Ševčíková, Ing. František Štangl, Mgr. Jana
Tomášková.
Proti 0
Zdržel se 0

� 2. Dispozice s majetkem

2.1 Smlouva o smlouvě budoucí – Dodatek
č. 1/2023 "Hlinov, čp. 75 – kabel NN"

Jedná se o návrh dodatku ke smlouvě
o smlouvě budoucí na akci "Hlinov, čp. 75 -
kabel NN".

Společností Fiera a.s. bylo zjištěno, že akcí
bude zatíženo více pozemků oproti původní-
mu předpokladu, proto jsou nově zatížené po-
zemky řešeny formou dodatku. Jednorázová
úhrada činí 10 221 Kč.

Zastupitelstvo města schvaluje Dodatek č.
1/2023 ke smlouvě č: CB-001030071844/002-ASE
o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene
na akci: "Hlinov, čp. 75 - kabel NN" a pověřu-
je starostu města jeho podpisem. – 14 hlasy.

Hlasování:
Pro 14
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing.
Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing. Pavel
Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Michal Ja-
rolímek, Jan Kollmann, Martina Kourková, Petr

Michale, Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčíková,
Ing. František Štangl, Mgr. Jana Tomášková.
Proti 0
Zdržel se 0

2.2 Koupě pozemku – KN 1476/9, k.ú. Údolí
u Nových Hradů

Pan starosta uvedl, že na základě jednání
může město koupit pozemek KN 1476/9
v Údolí. Jedná se o pozemek, který je v majet-
ku paní Pamětické.

Při jednáních s osadním výborem bylo de-
batováno o tom, že tento pozemek, který se
nachází přímo na návsi, se dlouho nedařilo
získat. Po osobním jednání starosty města
s paní majitelkou byla učiněna nabídka k pro-
deji tohoto pozemku, kdy nabídková cena pro-
deje je odvozena dle směrnice a tato cena
150 Kč/m2 byla paní navrhovatelkou akcepto-
vána.

Pan starosta uvedl, že pokud dojde ke kou-
pi pozemku, bude tento pozemek spojen s ce-
lou návsí a může být řešena revitalizace
celého prostranství.

Ing. Štangl uvedl, že pozemek by se koupit
měl, ale v důvodové zprávě není uvedeno,
z jakého důvodu se pozemek nabývá a jaký je
zde věcný záměr města.

Dále se Ing. Štangl dotazoval na vlastníky
sousedních pozemků a uvedl, že přes poze-
mek vede kanalizace.

Pan starosta uvedl, že i sousední pozemky
jsou v majetku města, včetně pozemku pod
kapličkou. O využití pozemků v této lokalitě
bylo dříve s osadním výborem debatováno a
byly prováděny studie o jejich využití.

Dále pan starosta uvedl, že část sousedního
pozemku je pronajata penzionu Pod Hradem
k účelu parkování automobilů jejich hostů.

Kanalizace vede od bývalé kovárny a pře-
chází pod cestou podél bývalých stavebnin
směrem na čističku odpadních vod. Z poze-
mku, kde je šachta, kolmo na potok vede pře-
pad. I z tohoto důvodu má pro město tento
pozemek smysl. Další samotné využití poze-
mku a celé návsi bude dále debatováno s osad-
ním výborem a občany.

Pan Michale se dotazoval, zda osadní vý-
bor souhlasí s koupí pozemku.

Pan starosta odpověděl, že o koupi poze-
mku bylo diskutováno naposledy při místním
šetření s osadním výborem, stejně tak i s dří-
vějším osadním výborem.

Ing. Štangl uvedl, že je rozumné pozemek
koupit, cena je akceptovatelná a rozumná a při
využití je třeba počítat s tím, že se jedná o zá-
plavové území.

Dále uvedl, že možnou alternativou využití
pozemku je rozšíření parkovací plochy pro
Terčino údolí, která je nedostačující.

Pan starosta uvedl, že při diskuzích s osad-
ním výborem bylo dojednáno, že tato plocha
se nebude využívat pro rozšíření parkovaní
pro Terčino údolí, maximálně zde budou par-
kovat občané, kteří zde bydlí. Tato část poze-
mku by měla být spíše odpočinková.

K rozšíření parkovací plochy v Terčině
údolí je územním plánem navržena plocha na-
vazující na stávající parkoviště.

Zastupitelstvo města schvaluje koupi po-
zemku parc. č. KN 1476/9 o výměře 823 m2

v k.ú. Údolí u Nových Hradů od paní Kateřiny
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Pamětické za cenu 150 Kč/m2 a pověřuje sta-
rostu podpisem příslušné kupní smlouvy. –
14 hlasy.

Hlasování:
Pro 14
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing.
Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing. Pavel
Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Michal
Jarolímek, Jan Kollmann, Martina Kourková,
Petr Michale, Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčíko-
vá, Ing. František Štangl, Mgr. Jana Tomášková.
Proti 0
Zdržel se 0

2.3 Smlouva o smlouvě budoucí
– Údolí u N.H par. 1165 – kabel NN

Jedná se o smlouvu o smlouvě budoucí
o zřízení věcného břemene k akci, kterou pro
EGD projektuje společnost PRO 22 v.o.s.
Jedná se o lokalitu Hlinov. Dochází zde k při-
pojení pozemků a zároveň o stažení nízkého
napětí do země. Jednorázová úplata je stano-
vena na 57 500 Kč.

Zastupitelstvo města schvaluje Smlouvu č.
CB-001030081231/011- PRO2 o smlouvě bu-
doucí o zřízení věcného břemene na akci:
Údolí u Nových Hradů par 1165 – kabel NN a
pověřuje starostu města podpisem smlouvy. –
14 hlasy.

Hlasování:
Pro 14
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing.
Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing. Pavel
Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Michal
Jarolímek, Jan Kollmann, Martina Kourková,
Petr Michale, Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčíko-
vá, Ing. František Štangl, Mgr. Jana Tomášková.
Proti 0
Zdržel se 0

� 3. Rozpočtové změny
Rozpočtové opatření č. 5/2023, č. 6/2023,

č. 7/2023
Pan starosta informoval o rozpočtových

opatřeních č. 5/2023, č. 6/2023 a č. 7/2023,
která byla schválena radou.

Zastupitelstvo města bere na vědomí roz-
počtová opatření č. 5/2023, č. 6/2023 a č.
7/2023. – 14 hlasy.

Hlasování:
Pro 14
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing.
Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing. Pavel
Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Michal
Jarolímek, Jan Kollmann, Martina Kourková,
Petr Michale, Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčíko-
vá, Ing. František Štangl, Mgr. Jana Tomášková.
Proti 0
Zdržel se 0

� 4. Informace o jednání DIAMO, s.p.
Pan starosta uvedl, že město v červnu

obdrželo žádost od státního podniku DIAMO
o stanovení průzkumného území Nakolice pro
vyhledání výhradního ložiska.

Žádost společnosti je odůvodněna usnese-
ním vlády, která chce zvýšit kontrolu státu nad
využíváním superstrategických surovin EU.
Mezi tyto suroviny v oblasti průzkumného
území Nakolice patří živec, niob a tantal. Jed-

ná se o lokalitu mezi osadami Nakolice, Vy-
šné, státní hranicí s Rakouskem o celkové vý-
měře 3,13 km2.

Geologickou službou bylo oznámeno, že
v letech 2018-2021 byl prováděn geologický
výzkum této lokality, kdy bylo zjištěno, že
části nerostů, které se zde nacházejí, by mohly
být částečně využitelné.

Společnost DIAMO, s.p. požadovala od
města vyjádření k jejich žádosti ohledně pro-
vádění vrtů v této lokalitě, kdy bylo sděleno,
že se nejedná o záměr těžby, ale o průzkum,
zda se zde a v jaké hloubce ložiska nacházejí.

Město nepovažovalo tyto informace v žádos-
ti za dostatečné a odeslalo zamítavé stanovisko
s tím, že nesouhlasí s realizací stanovení prů-
zkumného území do doby, než bude upřesněno,
jaký dopad by měla tato aktivita. Zároveň byla
odeslána Ministerstvu životního prostředí
žádost o více informací, neboť z původního
sdělení nebylo patrné, jaké dopady by tato ak-
tivita měla, a to z hlediska rozsahu, dopravy,
zatížení cest, prašnosti, hlučnosti atd.

Ministerstvo životního prostředí (MŽP)
na základě odpovědi zahájilo správní řízení,
kterého se zúčastnili zástupci DIAMO s.p.,
zástupce České geologické služby, zástupci
lokality Dolní Lhota (i zde s.p. DIAMO
požádal o průzkum), zástupci CHKO Třeboň-
sko, úředníci z MěÚ J. Hradec a další. Společ-
nost DIAMO s.p. v tomto řízení zastupuje stát,
který chce vědět jaké nerostné bohatství se kde
nachází. Pokud by MŽP v tomto řízení odsou-
hlasilo provádění průzkumu, pak by DIAMO
zahájilo jednání s vlastníky pozemku, zda by
umožnili průzkum.

MŽP uvedlo, že nejprve musí být stano-
veno průzkumné území, dále informovalo
o doručených stanoviscích dotčených orgá-
nů k záměru. Ve stanovisku Krajského úřadu
Jihočeského kraje byl konstatován výskyt
zvláště chráněných živočichů v této lokalitě.
Ministerstvo průmyslu a obchodu vyjádřilo
souhlasné stanovisko, Obvodní báňský úřad
neměl námitek, MěÚ Trhové Sviny, Odbor
životního prostředí vydal nesouhlasné stano-
visko a stanovisko města Nové Hrady bylo
také nesouhlasné.

Státní podnik DIAMO informoval o jejich
záměru ohledně průzkumu, který by trval 5 let.
Až poté by se provádělo vyhodnocení, zda se
těžba vyplatí provádět.

Českou geologickou službou byly sděleny
informace o prováděných povrchových odbě-
rech v dané lokalitě Nakolice.

Za CHKO bylo uvedeno, že se nebude za-
bývat jen průzkumným územím, ale už i
možnou těžbou a dále budou kladeny dotazy
ohledně dopadů, který by tato těžba měla.

Pan starosta dále informoval zastupitele
o dalších otázkách, které byly za město poklá-
dány (případný objem suroviny, přeshraniční
rozsah těžby, počty vrtů, hloubka a délka rýh,
přístupové cesty, veřejný zájem atd.).

Závěrem jednání zástupkyně MŽP sdělila,
že bude pořízen protokol, který bude všem za-
slán k připomínkování a po jeho schválení
MŽP stanoví lhůtu, ve které všichni mohou
doplnit svá stanoviska. Po této lhůtě bude vy-
dáno rozhodnutí, proti kterému se lze případně
ještě odvolat.

Pan starosta vyzval zastupitele k diskuzi a
určení dalšího postupu jednání, kdy navrhoval
dvě varianty dalšího postupu, a to:

1) počkat na finální protokol z jednání a ná-
sledně svolat rychlé jednání zastupitelstva,
případně vytvoření pracovní skupiny, která by
měla kompetenci rozhodnout,

nebo
2) okamžité schválení usnesení zastupitel-

stva města s vyjádřením nesouhlasu a sdělení
informace, že v případě, kdy ministerstvo
vydá souhlas s průzkumem, neposkytne město
Nové Hrady (jako vlastník pozemků) souhlas
s realizací průzkumu.

Pan Duspiva se dotazoval, zda se jedná
o výhradní nebo nevýhradní ložisko.

Pan starosta odpověděl, že se jedná o vý-
hradní ložisko pro k.ú. Nakolice a Vyšné.

Ing. Štangl se dotazoval, zda je DIAMO,
s.p. schopné provést prvotní průzkum jen na
státních pozemcích (Lesy ČR) bez souhlasu
města a upozornil, že součástí zájmového úze-
mí je rybníček, kde se nachází velké množství
žab a dalších obojživelníků a toto území si za-
slouží ochranu.

Pan starosta odpověděl, že částečně lze
průzkum dělat i pouze na cizích pozemcích.
Uvedl příklad, který byl zmíněn při jednání na
ministerstvu, kdy v jiné lokalitě, kde neměli
souhlas vlastníka, se tento průzkum prováděl
vrtáním na šikmo z vedlejšího pozemku. Dále
pan starosta odpověděl, že krajský úřad ve
svém stanovisku uvedl, že v této lokalitě je
výskyt zvláště chráněných živočichů a MěÚ
Trhové Sviny, odbor životního prostředí se vy-
jádřil tak, že v daném případě existuje veřejný
zájem na ochraně přírody a krajiny, který pře-
važuje nad záměrem státu prozkoumat výskyt
nerostu živce.

Pan Duspiva uvedl, že se domnívá, že prů-
zkum je prováděn pro soukromou firmu pod
záštitou státu.

Pan Dorotovič uvedl, že by se mělo odsou-
hlasit zamítnutí.

Pan Plouhar uvedl, že se přiklání ke stano-
visku Měú Trhové Sviny a souhlasí se zamíta-
vým stanoviskem.

Všichni zastupitelé se shodli, že město vydá
zamítavé stanovisko.

Město Nové Hrady nesouhlasí se stanove-
ním průzkumného území Nakolice pro vyhle-
dání výhradního ložiska, dle žádosti DIAMO,
státní podnik. – 14 hlasy.

Hlasování:
Pro 14
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing. Zde-
něk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing. Pavel
Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Michal Ja-
rolímek, Jan Kollmann, Martina Kourková, Petr
Michale, Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčíková,
Ing. František Štangl, Mgr. Jana Tomášková.
Proti 0
Zdržel se 0

� 5. Interpelace
Nebyla podána Interpelace.

� 6. Diskuze
Pan starosta informoval zastupitelstvo o jed-

náních ve věci strusky. Nejprve uvedl, že již
v roce 2021 Městský úřad N. Hrady provedl
místní šetření a podnět ohledně skladování
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strusky předal inspekci životního prostředí,
která konstatovala, že jde o legálně dovážený
stavební materiál. Stejně tak se následně vy-
jádřila i CHKO Třeboňsko. Tyto informace
byly taktéž řešeny v době projednávání územ-
ního plánu.

Největší skládka strusky se nachází na sou-
kromém pozemku u bývalé rašeliny směrem na
Hrdlořezy. Pan starosta informoval, že na zá-
kladě informace, kterou získal, existoval rozbor
strusky z této lokality. Tento odběr neprová-
dělo město a nebyl oficiální, avšak na základě
tohoto odběru bylo zjištěno, že jsou překračo-
vány některé limity (zejména rtuť a další ne-
bezpečné látky).

Toto byl podnět, kterým se město začalo
zabývat, neboť je zde důvodné podezření
ohledně rizika kontaminace.

Ve spolupráci s osadním výborem odebrala
po objednání starostou města laboratoř společ-
nosti ČEVAK a.s vzorky vody, která vytékala
z areálu, a byl proveden rozbor.

Výsledkem tohoto rozboru bylo zjištění, že
se zde rtuť nachází, ale nebylo možné určit,
jaký je rozsah nebezpečí jejího dalšího šíření.

Město Nové Hrady má informace, že tato
struska se nenachází pouze v této lokalitě, ale
také je v Údolí, ve Světví a dalším okolí.
O součinnost byly požádány i další obce
v rámci mikroregionu a turistické destinace.
Díky této spolupráci a informacím od CHKO
získalo město informace o jednáních a podně-
tech, které byly advokátní kanceláří a Měst-
ským úřadem Kaplice v této věci směřovány
na Českou inspekci životního prostředí a Čes-
kou obchodní inspekci. Oficiální odpověď
však dosud nepřišla.

Město Nové Hrady oslovilo vedení zá-
vodu Dobrá Voda (Mattoni 1873, a.s.), kte-
ré bylo sděleno důvodné podezření ohledně
skládek strusky. Společnost poté provedla
vlastní šetření, zda se materiál nenachází v ob-
lasti ochranného pásma. Společně se závo-
dem Dobrá voda tak došlo k dalším jednáním
ohledně výskytu strusky. Dobrá voda násled-
ně informovala i ministerstvo zdravotnictví.

Na základě předchozích i nových podnětů
v této věci šetří i Česká inspekce životního
prostředí.

Dále pan starosta informoval, že struska je
v Rakousku vedená jako odpad (její využití
tam omezili), který se následně dováži do ČR,
kde zjednodušeně řečeno projde třídící linkou,
kdy se tímto procesem z tohoto odpadu stává
kamenivo, a tím pádem výrobek, který lze za
určitých stanovených pravidel v České republi-
ce používat.

Při místním šetření v lokalitě Jakule bylo
konstatováno pracovníkem inspekce, že od
1. července 2023 již nesmí být z Rakouska
tento materiál dovážen. U již dovezeného ma-
teriálu bude v této lokalitě provedena kontrola
a zároveň odběr vzorků za účelem jejich vy-
hodnocení. Tyto výsledky společně s odběry,
které již dříve inspekce prováděla, pak bude
možno použít k další argumentaci.

Pan Sýkora (za veřejnost) uvedl, že on sám
jako občan, podával podnět k prošetření v Tře-
boni a uvedl nespokojenost při jednání s tím,
že mu bylo odpovězeno, že bude provedena
kontrola a že bude o výsledku kontroly infor-
mován. Přes několik urgencí o odpověď do
dnešního dne žádnou informaci neobdržel.

Ing. Štangl se dotazoval na výsledky roz-
borů, a poté uvedl, že dle podaných informací
toto vypadá jako klasické nakládání s nebez-
pečným odpadem.

Pan starosta odpověděl, že v rozboru je
konstatováno, že závadné látky tam jsou, ale
nebyla řečena jejich reálná norma, do jaké
výše se mohou vyskytovat a jak mohou
ohrožovat okolí. Dále pan starosta odpověděl,
že státem schválené normy používání tohoto
materiálu umožňují za specifických podmí-
nek, např. nesmí být tímto materiálem prová-
děny terénní úpravy, zásypy nebo používán
jako vrchní vrstva cest.

Ing. Dorschner podal informace, které zís-
kal na ministerstvu životního prostředí a dále
podal informace o kontrole CHKO, která byla
provedená na podzim.

Pan starosta uvedl, že do celé věci je nyní
zapojeno CHKO Třeboňsko, Česká inspekce
životního prostředí, závod Dobrá Voda, mi-
nisterstvo zdravotnictví a další organizace. Je
domluveno, že proběhne vyhodnocení využití
strusky v lokalitě Jakule. Uvidí se, co ukáží vý-
sledky kontrol a jaké výsledky přinesou nové

rozbory strusky, které by provedla akreditova-
ná laboratoř. Hlavním orgánem v daném řízení
je stát, který by měl konat. Město se bude
snažit, aby byl tento materiál odvezen z Novo-
hradska pryč.

Mgr. Tomášková se dotazovala na dokon-
čení prací v Zahradní čtvrti, kdy se tyto práce
prodloužily a některé věci se musely opětovně
opravovat.

Pan starosta informoval o jednání se sta-
vebním dozorem i zástupci firmy. Pokud fir-
ma některý úsek musela opravit, jde to na její
vrub. Byla učiněna shoda ohledně dalšího po-
stupu u posledního bytového domu a ohledně
opravy části městské kanalizace. Pan starosta
konstatoval, že je rád, že nové vstupy do domů
fungují dobře. Řešily se pouze terénní úpravy
a prováděcí firma musela částečně opravit
šachty a jejich okolí tak, aby došlo k odtoku
dešťových vod v blízkosti bytových domů.

Pan starosta dále upozornil na problém
ohledně septiků, které jsou v majetku jednotli-
vých domů. I zde bude v budoucnu potřeba ře-
šit jejich odstranění.

� 7. Závěr a usnesení.
Závěrem pan starosta poděkoval všem za

účast.
Jednání bylo ukončeno ve 20.15 hodin.
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ZMĚNA ÚZEMNÍHO PLÁNU
výzva k podávání podnětů

Město Nové Hrady připravuje projednání Změny územního plánu města (Změna č.2),
v rámci, které mohou občané a vlastníci pozemku v katastru našeho města (včetně osad) po-
dávat návrhy na projednání změny v územně plánovací dokumentaci. Tyto podněty budou
poté posouzeny, projednány s dotčenými orgány a v zastupitelstvu.

Návrhy a podněty budou přijímány na Městském úřadě Nové Hrady, odbor Podatelna
(písemně či datovou schránkou) do 31.10.2023.

Bližší informace ohledně průběhu a způsobu projednávání: Ing. Vladimír Schusser
(tajemník MěÚ Nové Hrady – tel: 603 882 342, e-mail: vladimirs@novehrady.cz), nebo
Mgr. Vladimír Hokr (starosta města – tel.: 777 137 613, e-mail: vladimirh@novehrady.cz).

S přátelským pozdravem
Mgr. Vladimír Hokr, starosta města

Sítě je potřeba
stále opravovat …

A to nejen ty rybářské. Řeč je nyní o sí-
tích elektrických rozvodů.

Technické úpravy provozovatele distri-
buční sítě (EG.D) pro posílení přenosové
kapacity a zajištění kvality dodávky elek-
třiny se v tyto dny již naplno dotýkají na-
šich občanů, a to zejména těch, kteří bydlí
v Nakolicích a v novohradských ulicích
Údolská, Na Vyhlídce a 5. května. Cílem je
odstranění venkovních vedení a kabelovým
vedením propojit co nejvíce přípojných míst
– tzv. „zokruhování“. To je zamýšleno i
u vedení vysokého napětí, kde budou mezi
trafostanicemi silové rozvody postupně dopl-
něny optokabely. Chytrá síť je předpokladem
pro lepší dispečerskou obslužnost, zejména
v očekávané době připojování dalších mik-
rozdrojů (fotovoltaika apod.).

Tyto investiční stavby EG.D s sebou při-
nesou vedle již zmíněných pozitiv částečná
omezení pro naše občany. Bude také potře-
ba koordinace činnosti EG.D se stavebními
projekty Jihočeského kraje a města Nové
Hrady (průtah městem, kruhová křižovatka
u benzinky ad.), o kterých Vás budeme po-
stupně informovat tak, jak postupně budou
prováděna výběrová řízení, upravovány har-
monogramy jednotlivých staveb a řešeny pří-
padné uzavírky a objízdné trasy.

Všechny uvedené stavby budou realizo-
vány od letošního podzimu až do konce
roku 2026. Život našich občanů méně či
více ovlivní, a proto již dopředu prosím
o trpělivost, tolerantnost i spolupráci. Vě-
řím, že realizované stavby nám krátkodobá
omezení svým následným přínosem bohatě
vynahradí.

Jan Kollmann, místostarosta města
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TIPY PRO VÝBĚR FOTOVOLTAIKY
Fotovoltaické elektrárny zažívají velký boom. Jak se ale nespálit

při jejím pořízení? ENERKOM RŮŽE přináší pár základních tipů
(Převzato a zkráceno z https://caft.cz/desatero-pro-vyber-fotovoltaiky)

1. Proč chcete fotovoltaiku?
Nejprve si promyslete, proč chcete fotovoltaickou elektrárnu. Zvažte, zda

ji potřebujete pro úsporu elektřiny v domácnosti, ohřev vody, klimatizaci, na-
bíjení elektromobilu nebo jako záložní zdroj energie při výpadku elektřiny.

2. Výběr instalatérské firmy
Zvolte kvalitní firmu, která poskytne individuální řešení na základě

vašich potřeb a spotřeby elektřiny. Důležité je, aby měla oprávnění k
instalaci fotovoltaických elektráren a pozitivní reference. Rady od zná-
mých a využití online adresářů mohou pomoci při výběru. Až poté, co
je žádost o připojení k síti vyřízena, doporučuje se dát firmě větší
zálohu na instalaci.
Doporučujeme hledat na těchto odkazech:
https://caft.cz/hledam-profika
https://www.solarniasociace.cz/seznam-doporucenych-firem
https://refsite.info/photovoltaics/contractors

3. Jaký výkon potřebujete?
Spolehlivý dodavatel vám pomůže určit vhodnou velikost systému na

základě současné spotřeby elektřiny, ale zvažte i budoucí změny spotřeby.
Pokud máte dostatečně velkou střechu, budete moci brzy nabídnout přeby-
tečnou elektřinu rodině, sousedům nebo přátelům, což je klíčový trend bu-
doucnosti. Stát také připravuje legislativu, která usnadní sdílení energie.

4. Baterie
Baterie slouží k ukládání vyrobené elektrické energie, což vám

umožní využívat sluneční energii i v době, kdy fotovoltaický systém
není aktivní. Tím zvýšíte využití vaší vlastní elektřiny a zajistíte si nezá-
vislost v případě výpadku elektrické sítě. V budoucnu můžete baterii
využít i k poskytování flexibilní energie pro stabilizaci sítě, což může být
další výhodou. Program Nová zelená úsporám poskytuje vyšší dotační
podporu pro tyto systémy.

Je však důležité poznamenat, že baterie není nezbytnou součástí fo-
tovoltaického systému. Rozhodnutí o její instalaci závisí na vašich pot-
řebách a plánech pro využití solární energie. Pokud později zvážíte
přidání baterie, to je možné, ale může to znamenat dodatečné náklady a
ztrátu nároku na dotace.

5. Kvalita a materiály
Ujistěte se, že instalatér použije kvalitní materiály od renomova-

ných výrobců a má zkušené instalatéry. Chytré řízení spotřeby může
zvýšit návratnost investice.

6. Orientace panelů
Zvažte ideální orientaci panelů na východ, západ nebo jih, v závis-

losti na dostupných plochách a architektonických hlediscích. Obvykle
se panely umisťují na střechu domu, ale mohou být také umístěny na
garáži nebo jiných budovách na pozemku. Existuje také možnost insta-
lace panelů na fasádu domu, ale jejich účinnost výroby je zde nižší.

7. Připojení do sítě
Proces připojení solárního systému do elektrické sítě se nazývá uve-

dení do provozu (UP). Spolehlivá firma zajistí veškeré potřebné doku-
menty pro podání žádosti o připojení k distribuční síti a následně podá
tuto žádost v souladu s požadavky příslušné distribuční společnosti.
Kvalitní dodavatel obvykle zahrnuje do těchto dokumentů projektovou
dokumentaci a smlouvu o připojení.

8. Financování
Proces financování instalace fotovoltaického systému může být klí-

čovým aspektem. Doporučuje se postupovat tak, že první záloha se hra-
dí po podpisu smlouvy s vybranou firmou, často činí 10–40% celkové
ceny instalace. Druhá záloha, která často činí 50–70%, se vyžaduje po
získání smlouvy o připojení k elektrické síti a zahájení montáže. Zbytek
z celkové ceny instalace se hradí až po dokončení projektu a předání
hotového díla (včetně předávacího protokolu a revizní zprávy).

9. Dotace
Pro instalaci můžete získat dotaci z programu Nová zelená úsporám,

a spolehlivá firma vám může pomoci s potřebnou dokumentací. Dotace
je vyplácena poté, co prokážete zaplacení celkové ceny za dodávku a
instalaci elektrárny a obdržíte potvrzení o připojení k elektrické síti.

10. Servis a záruka
Životnost fotovoltaických panelů a některých dalších komponent

fotovoltaického systému může být různá. To je důvodem, proč firmy
obvykle nabízejí záruku až na 25 let pro panely, ale mohou mít odlišné
záruční doby pro jiné součásti. Tato záruka může například zahrnovat
garanci účinnosti panelů. Při výběru dodavatele je důležité sledovat, jak
firma reaguje na reklamace u svých jiných instalací a jaké má reference
v této oblasti.

ENERKOM RŮŽE
– hledáme energeticky úsporná řešení, ptáme se za vás odborníků

Energie – žhavé téma poslední doby
Již počátkem roku 2021 jsme byli médii

denně zásobováni negativními informacemi o
vývoji cen energetických komodit. Odchod Bo-
hemia Energy z otevřeného trhu s energiemi
pak přivedl k velké obezřetnosti a zdrženlivosti
nejen odběratele, ale i dodavatele. Situace na
Ukrajině pak znamenala další zásah do cen,
které doslova letěly nahoru…

Ceny na burze v poslední době výrazně
klesly, jistotu úlevy na následné období ale
ještě nemáme, jelikož se již nepočítá s vládními
„odpustky“ (platby za obnovitelné zdroje ener-
gie) a obsah plynových zásobníků může oslabit
chladné počasí a jiné neočekávané situace.

Přesto jsem rád, že mohu přinést mírně op-
timistickou zprávu pro odběratele tepla v na-

šem městě. Městská společnost Služby Nové
Hrady s.r.o. se snažila chovat obezřetně a vypa-
dá to, že jsme dokázali najít cestu k dobré ceně.
Na rok 2024 máme již pořízen předpokládaný ob-
jem spotřeby plynu za cenu o více jak 28 % nižší,
než byla cena za dodávku v roce 2022. Očekávám
tedy, že pro naše odběratele budou také úměrně
upraveny zálohové platby na příští období.

Vedle zajištění ceny plynu pro příští rok je
potřeba zmínit, že jsme i v letošním roce neza-
háleli a pokračovali i v péči o stávající majetek.
Z plánované obnovy vybavení byla dokončena
oprava kotelny mateřské školy, další investice
pak šly, a i v budoucnu půjdou do dalšího po-
vinného servisování a údržby. Průběžné vyhod-
nocení hospodaření podle skutečných nákladů

nám naznačuje možnost pokračovat v realizaci
potřebných rekonstrukcí a oprav, se kterými
počítáme pro rok 2024.

Přes tyto lehce optimistické zprávy je však
třeba také připomenout, že nás v budoucnu
čeká nutnost zabývat se celkovou koncepcí po-
stupné obměny systému centrálního vytápění.
K tomu nás nutí nejen reálný stav zdroje a roz-
vodů stávají kotelny, ale i „provozní čas“ určený
předpokládanou životností. O těchto otázkách
budeme již během zimního období debatovat
nejen v rámci společnosti Služby Nové Hrady
a vedení města, ale též se zástupci bytových
domů, které jsou na naší kotelnu napojeny.

Jan Kollmann, místostarosta města
a jednatel společnosti Služby Nové Hrady s.r.o.
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Hledáme spolupracovníky:
mladé lidi ve věku 18 – 26 let!
Pro chystaný projekt „PROFIL NÁVŠTĚVNÍKA“ hledáme

mladé lidi ve věku 18 – 26 let, kteří budou zapojeni jako tazatelé
dotazníkového šetření o v územní působnosti Místní akční skupiny
Sdružení Růže:

O co se jedná?
− Na 3-5 místech oblasti proběhne v následujícím roce 2024 ve dvou

dnech (1x mimo hlavní turistickou sezonu a 1x o letních prázdni-
nách) celodenní dotazníkový průzkum návštěvníků oblasti.

− Předcházet mu bude proškolení za účelem správné realizace
terénního výzkumu na přelomu října/listopadu 2023.

− Tazatelé budou smluvně vázáni a za svou práci finančně odměněni.

Projekt má následující cíle:
− Pomoc studentům předejít problémům se vstupem na pracovní

trh praktickým využitím předchozího proškolení k získání pot-
řebných návyků.

− V území nabízejícím mnoho zajímavých lokalit a míst získat
reprezentativní data o struktuře návštěvníků oblasti.

Dokdy a jak je možné se nezávazně informovat
či přihlásit?
− Do 20. října 2023 na těchto adresách:

Lenka Pytelková - pytelkova@mas.sdruzeniruze.cz
Lucie Kolářová - kolarova@mas.sdruzeniruze.cz
Jaroslav Zeman - zeman@mas.sdruzeniruze.cz

Předání a žehnání
nového zásahového vozu sboru

dobrovolných hasičů Údolí
Významným okamžikem pro celé naše sdružení dobrovolných hasi-

čů z Údolí bylo dne 16.9. oficiální předání nového hasičského zásaho-
vého vozu VW Transporter (6.1 kombi TDI 4MOT) s přívěsem z rukou
starosty města Mgr. Vladimíra Hokra do rukou našeho nejzkušenějšího
aktivního člena výjezdové jednotky Jirky Matějky.

Zároveň byla slavnost obohacena přítomností pátera Radoslava Še-
divého, který vysvětil a požehnal náš nový hasičský vůz. Jeho požehná-
ní nám připomnělo důležitost našeho poslání a naší odpovědnosti
chránit a pomáhat. Za požehnání nového zásahového vozu a motivující
slova páteru Radoslavu Šedivému ze srdce děkujeme.

Svou přítomností ke slavnostní náladě přispěli i hosté ze spřátele-
ných hasičských sborů SDH Nové Hrady, SDH Horní Stropnice, SDH
Dolní Bukovsko a další hosté z OSH České Budějovice a Český Krum-
lov. Jejich přítomnost připomněla důležitost spolupráce a solidarity
mezi hasičskými sbory. Za jejich přítomnost a podporu bychom chtěli
srdečně poděkovat a těšíme se na další spolupráci.

Nový zásahový vůz představuje nejenom investici do bezpečnosti
našeho města a přilehlých osad, ale také výraz vděčnosti za oddanost a
statečnost našich dobrovolných hasičů.

Investice do našeho nového hasičského vozu s přívěsem představo-
vala 1 640 525 Kč. Investice byla umožněna díky podpoře z programu
Dotace pro jednotky SDH obcí Ministerstva vnitra ČR, Generálního
ředitelství HZS ve výši 450 000 Kč a programu Investiční dotace pro
jednotky sborů dobrovolných hasičů obcí Jihočeského kraje ve výši
300 000 Kč. Největší část pak šla z rozpočtu našeho města Nové Hra-
dy, které neslo náklady ve výši téměř miliónu korun (včetně nákladů na
dodatečné dovybavení vozu). Bez této podpory by nový dopravní auto-
mobil nebylo možné pořídit.

Chtěli bychom proto srdečně poděkovat našemu zřizovateli městu
Nové Hrady a všem těm, kteří přispěli k tomu, aby naši hasiči měli
k dispozici moderní a spolehlivé vozidlo. Ministerstvu vnitra ČR a Ji-
hočeskému kraji děkujeme za možnost finančních dotací, městu Nové
Hrady za vyčlenění finančních prostředků v rámci rozpočtu města.

Panu starostovi Mgr. Vladimíru Hokrovi a vedení města děkujeme
za dlouhodobou podporu našeho sboru, za příležitost k pořízení nového
hasičského vozu a za organizaci jednání se zástupci HZS JK a Jihoče-
ským krajem. Děkujeme i všem členkám a členům zastupitelstva za to,
že podpořili pořízení nového automobilu pro SDH Údolí.

Paní Mgr. Lucii Kříhové (MěÚ Nové Hrady) děkujeme za perfektní
administraci žádostí o dotace a celého procesu pořízení nového vozu.

Stanislavu Papouškovi z našeho sboru děkujeme za přípravu tech-
nického dokumentace vozu a potřebného vybavení.

Jirkovi Matějkovi, Michalu Konečnému a mnoha dalším z našeho
sboru děkujeme za perfektní přípravu a průběh slavnostního předání,
včetně přípravy občerstvení.

Josefu Machutkovi a dalším muzikantům z řad našich a novohrad-
ských hasičů děkujeme za zajištění hudebního doprovodu a
následné zábavy.

Marku Petráškovi děkujeme za moderaci slavnostního
předání a připomenutí důležitosti „hasičské rodiny“ pro
obec i občany.

Nový hasičský vůz představuje nejenom pokrok v naší
schopnosti zvládat krizové situace, ale také nám pomůže
v dalších pro naši obec důležitých činnostech jako jsou
služby občanům, preventivní činnosti v případě nepřízně
počasí a pomoci při kulturních a sportovních akcích nebo
při hasičském sportu.

Můžeme slíbit, že i v budoucnu jsme připraveni stejně ak-
tivně chránit lidské životy a majetek. Slibujeme, že budeme
pečlivými správci tohoto vozu a že budeme využívat jeho
schopnosti pro ochranu a pomoc naší obci a jejím obyvatelům.

Děkujeme všem za účast na této slavnostní události a za
vaši dlouhodobou podporu!

za SDH Údolí u Nových Hradů Pavel Hamberger
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Ohlédnutí
za memoriálem

Údolských hasičů a
Údolskými slavnostmi

V sobotu 19.8.2023 zorganizoval hasičský
sobor SDH Údolí na počest kamarádů hasičů,
kteří s námi již nemohou být, a pro spřátelené
hasičské sbory z okolí již 22. ročník hasičské
soutěže memoriálu Údolských hasičů. Spolu
s memoriálem jsme tradičně připravili již
17. ročník Údolských slavností. Díky pozitiv-
ním ohlasům věříme, že si návštěvníci i sou-
těžní družstva tyto tradiční akce opět užili a
budou se těšit na další ročník, který již plánu-
jeme na 17.8.2024 a na který všechny srdečně
zveme.

Na hasičské soutěži v „údolském“ podání
doplněnou o netradiční sání vody z potoka ob-
sadila družstva SDH Údolí následující místa:
Ženy – 1. místo, Muži – 1. místo. Tímto gratu-
lujeme k úspěchu a přejeme další výhry a nad-
šení v hasičské činnosti.

V rámci Údolských slavností nás čekal bo-
hatý kulturní program tradičně výborně při-
pravený a zorganizovaný Pavlem Mihaličem.
K poslechu a tanci jsme si poslechli od dechové
hudby v tradičním podání Sallyho měchotrub-
ců přes pohodovou hudbu od Mládek Bendu až
po rokovější zážitky zprostředkované kapelami
Satisfaction, Strýčkova zahrádka, Seven’s a
skvělým finále od kapely KredenCZ.

Toto vše by se však neobešlo bez finanční
pomoci našich tradičních sponzorů a podpo-
rovatelů, díky kterým jsme pro vás a nás
mohli celé Údolské slavnosti opět zorganizo-
vat v režimu dobrovolného vstupu.

Za finanční záštitu a organizační pomoc děku-
jeme hlavně městu Nové Hrady a Technic-
kým službám Nové Hrady. BUDĚJOVICKÉMU
BUDVARU za zajištění občerstvení a zapůj-
čení vybavení. Firmě SABE za dodání krásných pohárů a medailí pro
malé hasiče. Firmě JEDNOTA za přípravu dárkových balíčků pro malé
hasiče a dalším sponzorům: MELODIE, COLORPRINT, KOFOLA,
JUPEKO, Libor Novák, SALLY tours, STAVBY Ing. Stehlík, VODA
TOPENÍ Pavel Novák, ELEKTROINSTALACE Šavel a Hasičská vzá-
jemná pojišťovna – Mgr. Jiří Žižka.

Memoriál ani slavnosti bychom nemohli realizovat bez nezištné po-
moci a několikadenní podpory celého sboru dobrovolných hasičů SDH
Údolí a dalších kamarádů, kteří nám tradičně pomáhají. Těmto všem ze
srdce děkujeme. Největší poděkování však tradičně patří našemu ka-
marádovi, hasiči, hlavnímu organizátorovi kulturního programu a otci
slavností obecně – Pavlovi Mihaličů.

Za SDH Údolí Pavel Hamberger

PODĚKOVÁNÍ
Ráda bych vyjádřila vřelý dík paní Jitce Maršálkové za ochotu,
poctivost a vstřícnost. Slušní a poctiví lidé stále existují!

Paní Pelechová (Údolí)
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Co se dělo
ve školce…

Než začneme s novým školním rokem, do-
volte nám ještě malé ohlédnutí zpět, na samý
konec školního roku 2022/2023. Předškoláci
ze třídy Broučků si společně užili nocování
ve školce. Děti se po čtvrté hodině začaly
scházet ve školce s batůžky, spacáky a dobro-
tami. Rodičům daly pusu na rozloučenou a tě-
šily se na dobrodružství. Po vybalení věcí
jsme se vydali na procházku přes Sokolí hníz-
do až k Zevlovu mlýnu, kde nás čekalo letní
osvěžení od paní Loukotkové, které moc dě-
kujeme za nanuky. Poté jsme se vydali zpět
ke školce. Splnili jsme na zahrádce několik
pohádkových úkolů a těšili jsme se na večeři,
protože nám paní kuchařka připravila pizzu.J
Kolem deváté hodiny jsme provedli večerní
hygienu, přečetli pohádku, pustili videa ze
dvou uplynulých školkových let a šli do pe-
líšků. Všichni byli moc stateční a my doufá-
me, že na tento zážitek budou naši předškoláci
ještě dlouho vzpomínat.

Během letních prázdnin jsme ve školce ne-
zaháleli. Společnými silami jsme čistili a natí-
rali prvky na školní zahradě, třídili hračky,
prostě jsme se chystali na nové dětičky, aby se
jim u nás líbilo. Na školkové zahradě došlo

k prořezání stromů, odbornou firmou byly též
odstraněny suché a nebezpečné části větví.

Nový školní rok jsme zahájili v pátek 1. září.
Děti ze třídy Sluníček jsou letos předškoláky a
čeká je u nás poslední rok, než nám utečou do
školy. Ve třídě Broučků se sešly děti, které už
se znaly ze Žluté školky, přišlo i pár nováč-
ků, kteří k nám do školky ještě nechodili. Ve
třídě Žabiček a Koťátek je ještě teď trocha sl-
ziček, třídy totiž navštěvují naši nejmenší.
Věříme ale, že nebude trvat dlouho, a brzy za-

mávají rodičům s úsměvem a půjdou si hrát
s ostatními kamarády.

V pátek 15. září za námi do školky zavítala
paní Marhounová a pan Weger, kteří nám za
spolek myslivců přišli povědět, co všechno
dělají. S sebou přinesli ukázat několik vycpa-
ných zvířátek, o kterých jsme se dozvěděli
spoustu zajímavostí.

Nyní již plánujeme další akce a těšíme se,
co nás v novém školním roce čeká.J

Vaše novohradská školka

Návštěva myslivců v duhové budově

Spaní předškoláků v MŠ

Spaní předškoláků v MŠ #&
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Ohlédnutí za minulým školním
rokem a zahájení letošního
V minulém školním roce jsme se vypravili na „Cestu do vesmíru

s Buzzem Rakeťákem“. Celý rok jsme si povídali o vesmíru, planetách,
pozorovali hvězdy a připravovali se v kosmické akademii na profesi as-
tronauta. Získávali jsme dovednosti a znalosti, které správný astronaut
potřebuje. Celou celoroční hru jsme zakončili hledáním vesmírného
pokladu a vesmírnou misí do Techmánie Plzeň. V Plzni jsme se dozvě-
děli další zajímavé informace a při hledání pokladu jsme museli prokázat
svoje znalosti a dovednosti získané během roku. Také musíme poděko-
vat Státnímu hradu Nové Hrady za zajímavou prohlídku hradu pořádanou
na Mezinárodní den dětí. Prohlídka byla spojena s detektivní hrou a pátrá-
ním po předmětech, které do hradu nepatří.

A co nás čeká v letošním roce? Naše družina
se proměnila na „Společenstvo pomocných tla-
pek“ Budeme si povídat o IZS, záchranné službě,
hasičích a policistech a u všeho nás budou do-
provázet naši domácí mazlíčci – pejsci. Tak
vzhůru do pomáhání a učení nových věcí.

ŠD Nové Hrady

Vesmírná mise Techmánia Plzeň #$

Den dětí– detektivní prohlídka hradu #%

Hledání vesmírného pokladu %#&
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RYTMÍK z.s.
Po prázdninové pauze zdravíme opět v plné síle a s novými nápady.

Taneční kroužek Rytmík zahájil letos v září svou činnost již 5. rokem.
První týden v září jsme tak přivítaly stávající děvčata i nové tváře a mu-
sely jsme se poprat s organizací letošního školního roku.

Jednou z novinek je zpoplatnění kroužku. A to u mladších dětí
20 Kč/hod. a u starších 40 Kč/hod. Vzhledem k nabídce možné účasti
na soutěžích nebo pořízení kostýmů, rozhodly jsme se pro poplatek,
abychom mohly naši činnost posunout zase o kousek výš, a tak prezen-
tovat práci, kterou s děvčaty děláme.

Aby naše práce byla vidět, stejně jako cvičení a radost děvčat, roz-
hodly jsme se rozdělit je na tři skupiny. Bude tak více času i prostoru
pro individuální trénování. Věříme, že toto rozhodnutí bude prospěšné
děvčatům i nám. A tak následující tréninky, které jsou opět ve čtvrtek
v tělocvičně 2. stupně ZŠ Nové Hrady, vypadají následovně:

¡ 16.00–16.45 Děti Mini (naše nejmenší holčičky)
¡ 16.45–17.30 Děti A (starší)
¡ 17.30–18.15 Děti B (nejstarší, chodící téměř od samého začátkuJ)

Děkujeme vedení ZŠ Nové Hrady, že i letos máme možnost využít
prostory tělocvičny, a to zcela bezplatně.

Nové nápady, hudbu i chuť do práce už nepustíme a jsme připravené
chytit všechny výzvy, které nám přijdou do cesty. Těšíme se, co nám
tento rok přinese, a doufáme, že se společně potkáme na nejrůznějších
akcích.

S. Maršálková, K. Bandíková

Děti A

Děti B

Děti Mini

Pokud chcete rádi tvořit, můžete k nám začít chodit.
KDY?

Každé pondělí od 2.10.2023 od 15.00 do 17.00 hodin
v čítárně Městské knihovny v Nových Hradech.

Těší se na vás Jana Tomášková

Příprava stolního kalendáře
města Nové Hrady pro rok 2024

Vážení pořadatelé kulturních, společenských, vzdělávacích, spor-
tovních, …a dalších akcí určených pro širší veřejnost, oslovujeme Vás
opět ke spolupráci na stolním kalendáři města N. Hrady pro rok 2024.

Zašlete nám do 31.10.2023 svoje podklady k plánovaným akcím:
Název akce, datum, případně čas a místo, jméno pořadatele. Dále foto-
grafie z Vašich letošních akcí (nikoli staré a ilustrační) v kvalitním rozli-
šení (foto zašlete přes www.uschovna.cz nebo osobně na přenosném
nosiči), a info k akcím na adresu kic@novehrady.cz. Případné dotazy
na tel.: 602 150 208, K. Jarolímková.

Aktualizaci kontaktů ve stolním kalendáři můžete předat na Info-
centru N. Hrady (přízemí radnice) nebo zaslat na infoc@novehrady.cz.
Dotazy na tel. IC: 386 362 195, V. Vlnatá.

Děkujeme za spolupráci. KIC N. Hrady
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Nevšední setkání ve všední den
s Vladimírem Javorským
v úterý 3.10. 2023 od 19 hodin

Vladimír Javorský – herec, zpěvák, textař, muzikant a zajímavá
umělecká osobnost – to vše slibuje zajímavý dialog a pohled do
„uměleckého světa“.

Součástí setkání bude i představení Javorského nového debuto-
vého alba „Ještě je“. Jsou to převážně jeho vlastní písně, které zpívá
a doprovází se na kytaru nebo ukulele.

Přijďte i Vy vytvořit tento dialog, a třeba i s konkrétními otázkami.
Vhodíme je do klobouku… a nabídneme je k „umělecké zpovědi“.

Akce se koná v Kulturně-spolkovém domě.
Dle předprodeje bude upraven sál buď na „stolečkové“
či „koncertní“ sezení.
Občerstvení v prodeji před začátkem společenského večera.

Vstupenky v předprodeji na Infocentru Nové Hrady: 150 Kč

Další info na tel: 602 150 208, 386 362 195, www.kicnovehrady.cz

Koncert dechových hudeb
Již tradiční setkání milovníků dechovky

v Nových Hradech
Příznivců dechovky je v Nových Hradech a okolí jistě hodně. A prá-

vě pro ně byl již tradičně na rozhraní léta a podzimu uspořádán koncert
s tímto hudebním žánrem. Jak řekla i zpěvačka z Budvarky, je to muzi-
ka spojená s našimi kořeny a bez ní by se sotva obešla nejedna vesnická
slavnost. Zmiňovaná Budvarka koncert zahajovala a přijelo za ní mnoho
přátel, po ní dorazili až z Velkého Meziříčí muzikanti Ladislava Prudíka
a zakončení koncertu patřilo „místní“ Podhorance. Vhledem k nejistému
a chladnému počasí se koncert z náměstí přesunul do kulturního sálu
hotelu Máj, takže komfortní prostředí měli nejen diváci, ale i muzikanti
po celé odpoledne. Děkujeme všem návštěvníkům za dobrovolné
vstupné i za milá slova na „adresu“ pořadatele koncertu, tedy města
N. Hrady, a věříme, že si všichni odnesli domů hodně pěkné nálady do
podzimních dnů.

K. Jarolímková, KIC N. Hrady

Muzikanti Ladislava Prudíka

Budvarka a Pavel Heidinger

Kapela Podhoranka

Setkání měst, které spojuje
jejich jméno – Newcastle
Pozvánka na doprovodný program

Každé setkání, které může vygenerovat cokoli užitečného, v dneš-
ní době například smysluplnou pozitivní spolupráci, si zasluhuje po-
zornost. Takovým setkáním, které může něco dobrého přinést, by
mohlo být i setkání Newcastlů v půli října v našem městě. Součástí
programu bude vzájemné potkání se při doprovodném programu, na
který Vás tímto zveme.

¡ Sobota 14.10., od 13 - 18 hodin,
novohradské náměstí (při nepříznivém počasí hotel Máj)
  Vystoupení folklorního souboru Matičiarik z Nových Zámků

a jihočeské dechové hudby Jižani
  Doprovodný program a degustace vín u Hotelu Wellness

Rezidence a večerní koncert NYC TRIO
  Prezentace jednotlivých Newcastlů prostřednictvím

„prezentačních stánků“ a možnost osobního setkání s účastníky
„newcastlovské konference“.

¡ Pondělí 16.9., 19 – 22 hod.,
Kulturní sál hotelu Máj
  Společenský večer účastníků setkání Newcastlů a občanů

Nových Hradů a osad při zakončení „newcastlovského setkání“
v našem městě
  Zahraje kapela The Rozladěn a duo Pavel a Karin Spurných
  Občerstvení, vstupné dobrovolné.
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Pozvání na Novohradské
podzimní slavnosti

Oldřicha I. z Rožmberka na hradě
Každoročně na konci hlavní návštěvnické sezóny pořádá správa

hradu Nové Hrady slavnosti, jež jsou věnovány některé významné
osobnosti, která má souvislost s bohatými dějinami novohradského
hradu, či na hradě přímo žila. Obojí platí pro Oldřicha I. z Rožmberka
(† 1390).

Spolu se svými bratry koupil Novohradské panství roku 1359 od
Landštejnů. Roku 1374 si Nové Hrady zvolil jako své rodové sídlo a
jako jediný z Rožmberků na hradě po dvě desítky let žil. Panství rozšiřo-
val koupí okolních statků a nemalou pozornost věnoval také hradu, jako
svému rezidenčnímu sídlu. Budoval další paláce a posiloval obranný sys-
tém hradu. Na Nových Hradech vydal celou řadu listin a sepsal zde také
svůj kšaft.

Tuto významnou osobnost si připomeneme bohatým kulturním prog-
ramem, který začne v 10.30 a potrvá až do odpoledne. Vedle tradičního
sokolníka nebudou ani letos návštěvníci ochuzeni o hraný příběh,
v němž se setkají jak se samotným Oldřichem, tak s jeho souputníky.
Nebudou chybět ani šermířská vystoupení či hry pro děti.

Součástí vstupného na slavnosti je jedna libovolná prohlídková trasa
zdarma. Zve Státní hrad Nové hrady

Město Nové Hrady zve na tradiční
podvečerní vystoupení dechové hudby

Malá Podhoranka,
které se uskuteční ve společenské místnosti
Domu s pečovatelskou službou v N. Hradech

v rámci oslav Mezinárodního dne seniorů
v pátek 6.10.2023 od 17.00 hodin
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V polovině září jsme zahájili pátou
letošní výstavu v Koželužně, která

Vás jistě nadchne i zpříjemní podzim
Vernisáží v neděli 24.9. jsme otevřeli předposlední letošní výstavu,

která rovněž „zapadá“ do ročního plánu, zejména do jeho tématu.
Všechny výstavy mají v sobě „kus ženského otisku“, na všech výsta-
vách jsme prezentovali ženu – umělkyni a její tvůrčí vklad do společ-
nosti. Každá výstava byla „tématem sama o sobě“ – v technice, námětu,
zpracování materiálu a byly to i nezaměnitelné a originální „výtvarné
příběhy“ každé umělkyně.

Stejně tak to je i u výstavy MĚKKÉ, ČISTÉ, MOBILNÍ, na které se
představuje paní Eva Volfová, absolventka VŠUP (ateliér textilní tvor-
by) a účastnice dalších vzdělávacích projektů, v současné době peda-
gožka v ZUIŠ v Sezimově Ústí. Tahle mladá žena (a matka čtyř dětí)
zvládla již mnoho skvělých výtvarných aktivit a výstav, včetně práce na
ilustracích knih pro děti, které byly dokonce
nominovány i v soutěži Nejkrásnější česká kni-
ha a Zlatá stuha.

Při vernisáži jsme měli všichni příležitost
nahlédnout do její tvorby více pod povrh, a to
díky skvělé komentované prohlídce celé vý-
stavy. Zajímavé, co jsme díky tomu pak mohli
vidět „víc“ na vystavených „šitých obrazech“,
jaká tajemství mohl ukrývat i ten nejmenší
„šitý obrázek“.

O hudební doprovod při vernisáži se posta-
raly Olga Pávková a dcery.

Součástí výstavy je i čtenářský koutek (kni-
hy máme i k prodeji), nevšední „vyšívací“ sto-
lek (lze si vyzkoušet „vyšít“ originální obrázek)
a hlavně „měkká, čistá a příjemná“ atmosféra
celé výstavy.

Výstava bude otevřena do 31.10., středa,
pátek-neděle, 10-16 hod. Vstupné do galerie je
dobrovolné.

Srdečně zvu každého do galerie Koželužna,
Květa Jarolímková
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Novohradské muzeum na podzim
Novohradské muzeum v září nabídlo několik aktivit, v nichž si

každý mohl najít oblast svého zájmu. Muzejní dvorek se stal útočištěm
nejen pro milovníky poezie, ale také řemesla, které si užuž podává ruce
s uměním. Seznámili jsme se zde totiž s podmalbou na sklo, jejími způ-
soby a druhy. Pan Jiří Honiss nám kromě názorné ukázky, kterou jsme
si mohli sami vyzkoušet, představil podmalbu v historických souvis-
lostech. Tato aktivita byla podpořena z NDT Obec přátelská rodině a
seniorům, stejně jako pondělní procházka k rybníkům okolo Janovky.
Trasa byla dlouhá asi 9 km a stihli jsme se nejen seznámit s jednotlivý-
mi jmény rybníků, ale také s místní faunou i flórou. Zážitek jsme dopl-
nili čtením poezie a u Kachního rybníka u dřevěného vodníka, kde jsme
zavzpomínali na školní léta a připomněli si, že poselství Erbenových
balad je nadčasové.

V říjnu se pro naše aktivity muzejní dvoreček pomalu uzavře, pro-
tože neúprosně nastupující podzim nás zažene do tepla, a tak se opět
vrátíme k našim podzimním a zimním přednáškám, které zahájíme opět
s PhDr. Michalem Morawetzem, Ph.D., který nám přijede pohovořit
o tom, co se našlo v třeboňském archivu k případu Louisy Gollové. Na
procházku si ale vyjdeme také, tentokrát po stopách původního obeli-
sku. Projdeme se Kapinosem a kolem petříkovských rybníků dojdeme
po modré zpět. Trasa bude sice delší, ale díky pohodlným skládacím
židličkám, které jsou v muzeu k zapůjčení,
bude možnost často odpočívat. Pro odpoči-
nek bude zase připraveno něco poetického
k zakousnutí. Doufejme, že nám počasí bude
přát a budeme se moci pokochat barvami na-
stupujícího podzimu.

Do muzea bych Vás ale ještě chtěla po-
zvat na již od září probíhající výstavu o no-
vohradských osobnostech, která zde bude
vystavena do konce roku. Možná jste ani ne-
tušili, který prezident zde má své kořeny…
Za Novohradské muzeum Veronika Veberová

POZVÁNKA na procházku
2.10. 2023

Procházka s knihou
aneb čteme si u obelisku

Sraz v 9 hodin v Novohradském
muzeu. Vycházka spojená s četbou.

S sebou svačinu, sedátko
nebo podložku na sezení.

Novohradské muzeum, Česká 74, 373
33 Nové Hrady, tel.: 603 882 340,

https://kicnovehrady.cz/m/,
muzeum@novehrady.cz
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Informace z městské knihovny

¡ Městská knihovna vás zve na přednášku astrofotografa, astrono-
ma a spisovatele Petra Horálka, který nám představí vzácné a
úchvatné snímky nebeských úkazů z druhého konce světa.
Přednáška „Dobytí jižního hvězdnatého ráje“ se koná v čítárně
knihovny ve středu 4. října v 17 hodin.

¡ Ve čtvrtek 19. října od 17 hodin se v čítárně knihovny uskuteční cestovatelská beseda „Pěšky
karpatským obloukem do Novohradských hor“ s Rosťou Gregorem a Jiřkou Lípovou, kteří
mají za sebou dechberoucí báječné dobrodružství tři a půl měsíce dlouhé, nalehko, s mini-
mem komfortu, žádný nocleh za peníze, pouze pod širákem nebo u hodných lidí.

D. Císařová, knihovnice

Datel
Eliška Búdová

Ráno brzy brzičko,
když vykouklo sluníčko,
doktor Datel u nás byl,
na vrbě se usadil.

Nemůže se zdržovat,
musí hodně pracovat.
Proto začal okamžitě,
třísky od něj lítaly,
musí toho hodně stihnout,
hrdličky to říkaly.

Datel – to je doktor lesa,
můžete se spolehnout,
svoji práci neodbude,
večer nemůže se hnout.

Okénko do knihovny
Kde jsi, když nejsi / Radka Třeštíková
S expresí, otevřeností i humorem vyprávěný příběh bouřlivých vztahových zvratů.

Neděle odpoledne / Viktorie Hanišová
Život malého Tea ubíhá v pomalém, ubíjejícím rytmu. Podivínská a samotářská matka ho
vzdělává doma a namísto procházek a setkávání s jinými dětmi ho vodí do komunitního
náboženského centra. Otec má náročnou práci a občas o ní Teovi vypráví. Každé nedělní od-
poledne se ale děje divná věc – otec někam zmizí. Dospívání však nelze zastavit a s nástupem
do školy a novým kamarádem se v Teově neveselé rutině objevují první trhliny.

Vězeňkyně / B.A. Paris
Klaustrofobický thriller, který vám vezme poslední zbytky dechu.

Druhá žena / Louise Mey
Sandrine nenávidí samu sebe. Její tělo jí připadá moc velké, její tvář příliš nevýrazná. Je pla-
chá, neklidná, a když na ni někdo zvýší hlas, hned se zakoktá. Jednoho dne však přijde on.
Nabídne jí místo vedle sebe a svého syna. Místo v domě, kde chybí žena. Ta předchozí zmize-
la a všichni ji považují za mrtvou…

Císařova past / Steve Berry
Román z řady politických thrillerů s přesahy
do historie, s protagonistou Cottonem Malo-
nem. Kam na konci války zmizeli prominentní
nacisté a jejich bohatství?

Faktor Omega / Steve Berry
Thriller, v němž se bývalý agent FBI dostane
k záhadné relikvii a prastarému konfliktu mezi
Vatikánem a tajným řádem. Vatikán nikdy ne-
zapomíná. Akční thriller balancující na ostří
skutečné historie.
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TERMÍNY KURZŮ A AKTIVIT
V KOMUNITNÍM CENTRU v říjnu 2023
¢ DŘEVÍČKA – soboty 7. a 21. října (10.00 – 12.00 hod.)

Kroužek určený pro malé a velké kutily/ky. Pro tvoření a výrobu
používáme dřevěné konstrukční prvky SAMI systému od Samuela Foj-
tů (https://www.facebook.com/samuel.fojtu.1) jako např. různě dlouhé
lišty, kulatinu, špejle, kolečka a na slepení disperzní lepidlo (např. Her-
kules). K dispozici máme i nezbytné nářadí jako třeba metr, svěrák, pil-
ku anebo vrtačku. V nabídce máme velké množství návodů k sestavení
a slepení již vymyšlených modelů, ale je samozřejmě možné tvořit zce-
la spontánně dle vlastní fantazie. Kroužek se koná v sobotu od 10 do
12 hodin v altánu v zadní části komunitní zahrady, v případě špatného
počasí ve vzdělávací místnosti KC. Cena je cca 100 Kč (dle spotřebova-
ného materiálu na výrobek)+ letáček Dřevíčka říjen

¢ FOTOKROUŽEK – neděle 8. října (15.00 – 17.00 hod.)
Kroužek zaměřený nejen na fotografii, ale i video a obecně na práci

s multimédii je určen pro děti ve věku 10 – 18 let. Pro pořízení foto/vi-
deo materiálu děti využívají vlastní přinesené fotoaparáty, případně
mobilní telefony. Veškerou další potřebnou techniku či elektroniku pro
práci a následné zpracování pořízeného foto/video materiálu zapůjčuje
po čas kroužku Komunitní centrum. K dispozici máme několik notebo-
oků, různé druhy stativů, osvětlovací techniku, mikrofony a další. Lek-
torem kroužku je fotograf Jan Kypet Šmíd. Schůzka se koná od 15.00
do 17.00 hodin v Komunitním centru ve vzdělávací místnosti.

¢ VAŘÍME S RADKOU – sobota 21. října (14.00 – 17.00 hod.)
Kurzy vaření a bezlepkového pečení určené pro velké i malé milov-

níky jídla a jeho přípravy. Vyzkoušíme nové recepty a společně si
užijeme sobotní odpoledne v kuchyni Komunitního centra. Lektorkou
kurzu je Radka Němcová a těší se na Vás 23. září od 14 do 17 hod. Cena
kurzu je 100 Kč (+ cena použitých potravin). Ozvěte se prosím Radce
dopředu kvůli surovinám.

¢ POZITIVNÍ PSYCHOLOGIE nejen pro seniory
– čtvrtek 5. října od 14.00 hodin

Jak trvale zvýšit naší duševní pohodu? Žijeme v náročné době. Ko-
lem nás samé stresy, shon a spěch. Máte také ten pocit? Je tady jedno-
duchá rada: Myslete pozitivně! Možná namítnete: „No jo, ale jak to
udělat?“ Už jste slyšeli o tzv. Pozitivní psychologii? Tento obor nabízí
konkrétní cvičení ke zvýšení naší duševní pohody a životní spokoje-
nosti. Nejde jen o pocit štěstí, ale i smysluplnost, dobré vztahy a osobní

pokračování na str. 19
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rozvoj. Přijďte se blíže seznámit s přístupy a metodami, díky kterým je
možno jednoduše zvýšit míru naší duševní pohody. A to za to stojí, ne-
myslíte? Úvodní přednáška k cyklu šesti seminářů (lekcím) – metody
a techniky pro zvýšení naší duševní pohody se koná 5. října od 14.00 ho-
din v Komunitním centru. Lektorem přednášky a následných lekcí je
RNDr. Zuzana Guthová.

Termíny kurzů a aktivit v Komunitním centru
(pokračování ze str. 18)

Veškeré aktuální informace a pozvánky
na akce v KC můžete sledovat na Facebookových stránkách komunitko
Nové Hrady (https://www.facebook.com/komunitko.novehrady)
nebo jsou k doptání u koordinátorky Komunitního centra
Lucii Sovové, tel.: 774 766 676, e-mail: kcnovehrady@gmail.com



20 NOVOHRADSKÝ  ZPRAVODAJ říjen 2023



říjen 2023 NOVOHRADSKÝ  ZPRAVODAJ 21



22 NOVOHRADSKÝ  ZPRAVODAJ říjen 2023

Fotbal
Katar již skončil a blíží se svátek svátků,

ME ve fotbalu v Německu! Doufám, že u toho
bude i Česko! A že to Němci dovedou uspořá-
dat na vysoké úrovni, to si pište.

Když se dívám na nádherné stadiony, tak
musím jen zaplesat. Taková je to krása!

Příští rok jsou hlavní OH v Paříži, ale před
tím bude velký předkrm a to fotbal! Mám za
švagra 8 let „Němce“ z Hamburku. Jak bych si
dovedl představit být na ME! Uvidím. Moc se
na ME těším alespoň v televizi. Fotbal je i na
OH v Paříži. Další postřehy příště.

Miroslav Hruška

Úspěch na Mistrovství ČR v Shotokan karate 2023
David Macho

vybojoval mezi juniory bronz
V neděli 10. září 2023 se konalo v kulturním domě Metropol v areá-

lu Fight clubu v Českých Budějovicích Mistrovství České republiky ve
stylu Shotokan karate. Závodu se účastnilo více jak sto soutěžících.
Soutěžilo se v disciplíně kata – souborná cvičení, tak v disciplíně kumi-
te – sportovní zápas dvojic, a to celkem na třech zápasištích – tatami.
Měli jsme v kategorii junioři dvě želízka v ohni, kdy se bohužel v prv-
ním kole vyfauloval Jan Švenda, když vedl 2:1, i to se někdy stává.
Dále pak si skvěle vedl ve stejné kategorii David Macho, který předvedl
dobrý výkon a po složitých soubojích nakonec vybojoval bronzovou
medaili z republikového šampionátu.

Pro naše závodníky byla tato celostátní soutěž velikou zkušeností.

Blahopřeji Davidovi za skvělý výsledek a všem našim účastníkům
za vzornou reprezentaci oddílu a rodičům děkuji za podporu našich
cvičenců.

Martin Hermann, předseda oddílu karate David Macho vybojoval bronzovou medali na MČR v Shotokan karate
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